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BRMG.0012.8.2024.KKiP                                                                   

 

PROTOKÓŁ NR 56-1/2024 

z posiedzenia 

Komisji Kultury i Promocji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 17 stycznia 2024 r. 

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 13:30, zakończyła o godzinie 15:00. 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji Kultury i Promocji wg listy obecności, 

która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Stelmasiewicz otworzył posiedzenie, powitał 

zebranych. Przedstawił zmiany w porządku obrad, włączenie dodatkowego punktu jako 2 

do porządku obrad. Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za”  - przyjęła proponowany porządek. 

 

Porządek przedstawiał się następująco: 

1. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej 

przedłużenie ulicy Chemików - druk nr 1888 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy 

Rozwoju 2030” - druk nr 1893 

3. Przyjęcie sprawozdania z pracy komisji za rok 2023 

4. Przyjęcie planu pracy wraz z terminarzem posiedzeń na rok 2024 

5. Dyskusja nad listą wniosków o nadanie imienia osoby zasłużonej infrastrukturze  

i przestrzeni publicznej w Gdańsku. 

6. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
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PUNKT 1 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy stanowiącej 

przedłużenie ulicy Chemików - druk nr 1888 

 

Druk nr 1888 – Sprawa : BRMG.0006.2.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 18.01.2024r.) 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że podoba mu się ta propozycja. Dodał, że jest za tym aby uproszczać sprawę 

tam gdzie można właśnie w taki sposób. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 56-1/248-1/2024 

 

PUNKT 2 

 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pn. „Gdańsk Programy 

Rozwoju 2030” - druk nr 1893 

 

Druk nr 1893 – Sprawa : BRMG.0006.7.2024 

(Oryginał uchwały przy protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 18.01.2024r.) 

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej 

Zreferował projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. Przedstawiono prezentację. 

 

Edyta Damszel – Turek – Biuro Rozwoju Gdańska  

Zreferowała projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Powiedział, że jest krytyczny części wyszczególnionej na pomarańczowo w prezentacji pod 

nazwą Innowacyjne Miasto. Odnosi wrażenie, że to był taki kosz, do którego powrzucało 

się wszystko to co nie zmieściło się w innych. Dodał, że bardziej by mu się podobało aby 

w Innowacyjnym Mieście było o innowacjach a kultura powinna być w osobnym panelu. 
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Wtedy można by zrozumieć, że kultura jest priorytetem miasta. Powiedział, że chce być 

szczery i dlatego mówi to co myśli. Zauważył, że miasto Gdańsk aż się „gotuje” od 

przeróżnych wydarzeń kulturalnych i artystycznych ale jego zdaniem dla ludzi z innych 

miast to Gdańsk kojarzy się ze wszystkim ale na pewno nie z kulturą z wyjątkiem 

pojedynczych wydarzeń. W Gdańsku mieszka i mieszkało wielu artystów, którzy byli i są 

doceniani na całym świecie ale ludzie nie mają o tym pojęcia. Kultura zasługuje na 

traktowanie priorytetowo.  

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej  

Wyjaśnił, że to nie wiele zmienia czy będzie to w panelu osobnym kultura czy w panelu 

innowacyjności. Powiedział, że ten schemat jest bardzo im przydatny. Dodał, że to, że 

kultura jest na 3 pozycji nie oznacza, że ma najwyższy czy najniższy priorytet. Numeracja 

jest potrzebna aby móc stworzyć system zarządczy. Wyjaśnił dlaczego są 4 podziały, 

ponieważ mamy 4 zastępców Prezydenta i każdy z nich ma być opiekunem jednego działu.   

Ponadto kultura znalazła się w innowacyjnym mieście dlatego, że mówimy o stworzeniu 

innowacyjnego miejsca, atrakcyjnego miejsca do życia, gospodarki. 

 

Krzysztof Adamczyk – Biuro Prezydenta ds. Kultury  

Powiedział, że to jest tylko nazwa, ważniejsze jest w jakim towarzystwie jest kultura w tym 

panelu, z czasem wolnym i turystyką, atrakcyjnością miasta i to się zazębia z kulturą  

i wpływa na gospodarkę. Dodał, że równie dobrze każdy ten kafelek można by 

potraktować osobno.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Odniósł się i powiedział, że rozumie, że strategia musi być możliwie prosta i krótka. Dużo 

lepiej byłoby aby kultura była z czasem wolnym a jednak rozwój gospodarczy to odrębna 

sprawa. Zgadza się, że wszystko ma na siebie wpływ ale uważa, że za dużo zostało 

wrzucone w jedno miejsce. 

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej 

Powiedział, że kluczowa jest każda kafelka w tej strategii. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Wg Przewodniczącego to i tak i nie, dlatego, że ta strategia zostanie opublikowana i ludzie 

będą widzieli to oni teraz.  

 

Edyta Damszel – Turek – Biuro Rozwoju Gdańska  

Powiedziała, że na prezentacji widać tylko fragment gdzie są główne cele a ważne są 

kierunki interwencji. Przytoczyła szerszy opis kierunku, które pokazują konkretne 

działania.  
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Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Powiedział aby nie brać tego do siebie tylko po prostu kultura leży mu na sercu i tak to 

widzi. Opowiedział o rzeźbach w mieście. Dodał, że procedura jest bardzo ciężka przy 

stawianiu takich rzeźb.  

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej 

Powiedział, że były ankiety i rozmowy dużo tego jest i to ukryte jest pod tymi  kierunkami. 

Dodał, że mieszkańcy wskazują na inne problemy a kultura pojawia się niestety w małym 

procencie. Zauważył, że chcą wzmacniać kulturę.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Dodał, że w systemie szkolnym brakuje edukacji w tej dziedzinie.   

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej 

Powiedział, że jest pomysł na edukację kulturalną  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Wyjaśnił, że ciągle jest nienasycony i mało mu tej kultury dlatego podobałby mu się osoby 

pion kultura i czas wolny. Dodał, że zadaje sobie pytanie, na ile kultura i sztuka będzie 

priorytetem dla władz miasta a dokładniej jaki zostanie na to przeznaczony budżet. 

 

Marcin Hrynkiewicz – Wydział Polityki Gospodarczej 

Odpowiedział, że chciałby powiedzieć wprost ile tych pieniędzy będzie ale mogą być to 

zafałszowane kwoty. Natomiast dodał, że w planowanych środkach do wydatkowania nie 

inwestycyjnych w innowacyjnym mieście na miliard dwieście milionów aż 700 milionów to 

są pieniądze, które miały być dedykowane kulturze w okresie około 6 lat. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Powiedział, że to nie jest duża różnica bo teraz jest podobnie. 

 

Jan Perucki – członek komisji  

Powiedział, że odbył dyskusję z Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury, gdzie rozmawiano 

o zwiększeniu wsparcia. Aby móc się ubiegać np. o tytuł Europejskiej Stolicy Kultury, 

wymaga to większego nakładu i pracy. Dodał, że nie zgodziłby się z tym, że te strategie są 

zbyt ogóle, ponieważ cele są jasno sprecyzowane. Zauważył, że bez strategii nie można by 

liczyć na środki z KPO.  
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Teresa Wasilewska – członek komisji 

Odniosła się do wypowiedzi radnego i przyznała rację, że aby kultura się rozwijała muszą 

być pieniądze. Dodała, że też nie można przytłaczać ludzi tylko rzeźbami na każdym kroku.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Wyjaśnił, że każdy projekt rzeźby przed postawieniem był opiniowany przez profesorów 

Akademii Sztuk Pięknych. 

 

Teresa Wasilewska – członek komisji 

Zapytała czy takie projekty były też opiniowane przez rady dzielnic na których stoją. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji  

Odpowiedział, że nie. 

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Powiedział, że wie, że najlepiej byłoby dać każdemu tyle pieniędzy ile się da ale trzeba 

ustalać priorytety potrzeb i te właśnie ankiety wskazują co dla mieszkańców jest 

najważniejsze a przypomina, że radni są reprezentantami mieszkańców. Ponadto sytuacja 

finansowa gminy jest nadal słaba i trzeba wycisnąć dla kultury tyle ile się da ale 

komunikacja, edukacja zdrowie jest wiele ważniejsze.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do opiniowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” , pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

Opinia nr 56-1 /249-2/2024 

 

PUNKT 3 

 

Przyjęcie sprawozdania z pracy komisji za rok 2023 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił sprawozdanie z pracy komisji za 2023 rok. Wobec braków uwag do sprawozdania 

Przewodniczący zarządził głosowanie. 

  

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”, przyjęła przedmiotowe sprawozdanie z pracy komisji za rok 2023. 
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PUNKT 4 

 

Przyjęcie planu pracy wraz z terminarzem posiedzeń na rok 2024 

 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił plan pracy komisji i powiedział, że plan jest o wiele krótszy bo tylko do kwietnia. 

Wobec braku uwag do planu pracy i terminarza zarządził głosowanie. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za”, przyjęła plan pracy komisji wraz z terminarzem posiedzeń na rok 

2024. 

 

 

PUNKT 5 

 

Dyskusja nad listą wniosków o nadanie imienia osoby zasłużonej infrastrukturze  

i przestrzeni publicznej w Gdańsku. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że będzie na tą chwilę nie ma jeszcze odpowiedzi z IPN w związku z listą, gdzie 

były wysyłane zapytania. Dodała, że jeśli nie otrzyma odpowiedzi w najbliższym czasie to 

ponowi zapytanie. Przypomniała o nazwaniu ulicy w Przegalinie. Zapytała o propozycje. 

 

Jan Perucki – członek komisji 

Powiedział, że są to trochę peryferie. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Dlatego uważa, że powinna być to nazwa pasująca do okolicy i już nazwanych ulic.   

 

Henryk Hałas – członek komisji 

Uważa, że należałoby zachować nazwę pasującą z tych propozycji. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że może w takim razie Kuracyjna. 

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że może zadzwonić do oddziału GAK-u żeby przedstawić im ten wniosek 

i może będą kogoś mieli. 
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Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Powiedziała, że wpłynął wniosek o nazwanie ulicy, która jest jeszcze nienazwana w okolicy 

„starej kartuskiej” (wskazała na mapie). Ponadto Robyg złożył wniosek, że będzie budował 

budynki w okolicy Sienna Grobla i powstaną tam dwa budynki czyli są dwa miejsca do 

nazwania ale na razie tylko informacyjnie dla komisji. Dodała, że w zeszłym roku IPN złożył 

wniosek o znalezienie godnej lokalizacji aby uhonorować Jana Samsonowicza. Przybliżyła 

postać Jana Samsonowicza. Zapytała czy ta lokalizacja, gdzie buduje Robyg, czy nie byłoby 

rozsądnie nazwać właśnie ulicę Jana Samsonowicza.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że byłby za tym.  

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Rada Dzielnicy Wzgórze Mickiewicza, Przewodniczący napisał e-maila w sprawie nadania 

nazwy parkowi funkcjonującemu obecnie pod nazwą Park na Zboczu, zapytano o opinię, 

które z nazw wymienionych są dopuszczalne, Park na Zboczu ale jest ulica Na Zboczu, Park 

Soplicowo ale jest ulica Soplicy, Park Wereszczakówny, Park Wileński ale jest ulica 

Wileńska.  

 

Jan Perucki – członek komisji 

Wymienione nazwy raczej odpadają, i pytanie czy jest to zdanie Rady Dzielnicy. 

 

Beata Gaj – Wydział Geodezji 

Złożono wniosek także o nazwanie ulicy w związku z budową TBS (wskazała na mapie),  

w pobliżu są nazwy miejscowości. Przedstawiła kilka propozycji nazw od miast.  

 

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Powiedział, że podobałaby mu się Nałęczowska. 

 

Łukasz Bejm – wiceprzewodniczący komisji 

Powiedział, że jemu podoba się Rzeszowska. 

 

Komisja zaproponowała ulicę Nałęczowską.  

 

PUNKT 6 

 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

  

Andrzej Stelmasiewicz – przewodniczący komisji 

Omówił korespondencję. 

1. Informacja od Prezydent w sprawie placu Sobkowiaka – do wiadomości. 
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2. Podsumowanie nadania nazw obiektów miejskich – do wiadomości. 

3. Informacja o udzielonej dotacji Parafii Bożego Ciała – do wiadomości. 

 

 

Przewodniczący zamknął posiedzenie komisji o godzinie 15:00. 

 

 

 

Przewodniczący  

               Komisji Kultury i Promocji 

 

    /-/  Andrzej Stelmasiewicz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała:  Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 


